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Vážení spoluobčané,
v létě nás sluneční paprsky nijak nešet-
řily, ale nyní už máme před sebou za-
čátek podzimu a já vás dnes naposledy 
v tomto volebním období seznámím 
s děním v obci.

V Cakově nám vrcholí výstavba kana-
lizace. Jak jsem psal minule, nejen ko-
munikace na Křébu, ale i hlavní krajská 
komunikace je již zaasfaltována. Práce 
vrcholí na čistírně odpadních vod. Jak-
mile bude stavba dokončena, zahájí se 
kolaudační řízení. Předpokládám, že 
během září budu vědět i termín, kdy 
bude čistírna uvedena do zkušebního 
provozu, a to bude ten termín, na který 
se mě všichni ptají – Kdy se můžeme 
na novou kanalizaci napojit? Jakmile 
ho budu znát, budu o tom všechny 
v Cakově informovat.

Na tuto stavbu nepřímo navazuje 
stavba Olomouckého kraje, respektive 
Správy silnic Olomouckého kraje, kte-
rá bude rekonstruovat dva mosty mezi 
Seničkou a Cakovem. To znamená, že 
do konce tohoto roku nebude přes 
Cakov takový provoz jako doposud, 
neboť objízdná trasa je vedena přes 
Bílsko a Vilémov.

Další stavba, která teď vrcholí, je re-
konstrukce elektroinstalace v mateř-
ské školce. Zde jsme se od počátku 
potýkali s většími i menšími zádrhely. 
Musím poděkovat všem pracovnicím 
školky, protože díky jejich obrovské-
mu úsilí se podařilo všechna oddělení 
uklidit, umýt a nastěhovat nábytkem 
tak, aby si děti mohly 1. září v klidu 
hrát ve svých hernách. V průběhu září 
pak budou dokončeny práce v kuchyň-
ském pavilonu. 

Na co se ještě můžeme společně těšit 
v tomto roce?

Na schůzi rady jsme se rozhodli za-
hájit práce na přípravě žádosti o dota-
ci na zřízení fotovoltaické elektrárny 
na objektech čistírny odpadních vod. 
Nyní se zpracovávají potřebné doku-
menty a posudky, následně bude žá-
dost podána do patřičného dotačního 
titulu, předpokládáme Operační pro-
gram Životní prostředí. Toto opatření 
by mělo zmírnit dopady zvýšených cen 
energií na jednom z největších „žroutů“  
elektrické energie z pohledu obce. 
Předpokládáme, že fotovoltaická elek-
trárna by mohla celoročně pokrýt až 
třetinu spotřeby ČOV. 

Chceme však vyrábět a spotřebo-
vávat energii i na dalších objektech. 
Obecní možnosti jsou ovšem omeze-
né, jde o domácnosti i firmy, a proto 
chceme téma zvýšené energetické so-
běstačnosti, energetických úspor a vy-
užití obnovitelných zdrojů, řešit kon-
cepčně pro celou obec. Proto obec 
nechá zpracovat Místní energetickou 
koncepci s využitím dotace Minister-
stva průmyslu a obchodu. Jednalo by 
se o zpracování koncepčního doku-
mentu, který by se zabýval řešením 
energetické budoucnosti obce a jejích 
občanů. 

Cílem takové koncepce je optima-
lizovat dodávku energie vůči energii 
spotřebované v naší obci a měla by 
určovat cesty a postupy při komplex-
ním řešení zajištění dodávky a spo-
třeby energie v obci Senice na Hané. 
Do koncepce budou zahrnuty data 
z obecní spotřeby i data ze spotřeby 
jednotlivých domácností a firem, které 
se budou chtít zapojit. Celková data 
budou zajištěna prostřednictvím úda-
jů provozovatele distribuční soustavy, 
Energetického regulačního úřadu atd. 
Následně tento dokument bude sloužit 
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ZHODNOCENÍ VOLEBNÍHO OBDOBÍ 2018 - 2022
Máme před sebou volby do obecního 
zastupitelstva, a proto je na čase zhod-
notit, co se v obci událo za poslední 4 
roky.

Hned na začátku volebního období 
se podařilo zrekonstruovat komunika-
ci s parkovacím stáním a chodníkem 
v ulici Zahradní v Senici a byla vysta-
věna cyklostezka podél kolejí směrem 
na Příkazy.

V základní škole na Žižkově proběh-
la rekonstrukce několika tříd, dvora 
a škola byla bezbariérově upravena.

V Cakově byl při přívalovém dešti 
poničen horní most. Z programu Mini-
sterstva pro místní rozvoj se podařilo 
zajistit financování na vybudování zce-
la nového mostu. Jiný přírodní živel, 
tentokrát vichřice, nám způsobil ško-
du v Odrlicích, odletěla nám střecha 
fotbalových šaten a ty kompletně celé 
promočil déšť. Letos se jejich oprava 
podařila dokončit a fotbalisté si je tak 
mohli vyzkoušet při podzimních mis-
trovských zápasech.

Zároveň si fotbalisté dali za cíl posta-
vit nový kiosek. Obec dodává materiál 
a fotbalisté zajišťují práci. Sice práce 
na něm nabraly skluz, nicméně již fini-
šují, a ještě na podzim si v něm nejen 
příznivci kopané budou moci dát toče-
né litovelské pivečko.

Hasičská zbrojnice v Odrlicích se 
může pyšnit novou střechou. V rámci 
těchto prací bylo vyměněno i několik 
trámů, které byly ve velmi špatném 
stavu.

Největší investiční akcí v Odrlicích 
ovšem byla rekonstrukce budovy staré 
školy a její přestavba na objekt sociál-
ního bydlení, ve kterém vzniklo 7 byto-
vých jednotek.

V Cakově se ve spolupráci se Stát-
ním pozemkovým úřadem pokračo-
valo na realizaci pozemkových úprav, 
tentokráte se jednalo o úpravy na jižní 
straně katastru. Vznikla zde nová zpev-
něná komunikace směrem na Olbrami-
ce a soustava příkopů a valu, která by 
měla ochránit Cakov v případě přívalo-
vých srážek v této části. Doufám, že se 
podaří v dalších letech realizovat další 
etapy či akce z pozemkových úprav.

V loňském roce se podařilo zajistit 
finance na výstavbu čistírny odpad-
ních vod a kanalizace v Cakově. Práce 
na této, v tomto volebním roce svým 
rozsahem největší akci, právě finišují, 
a ještě během podzimu by měli obča-
né Cakova začít připojovat svoje ne-
movitosti. V souvislostí s touto akcí se 
podařilo vyjednat příspěvek na Správě 
silnic Olomouckého kraje, a tak všech-
ny cakovské komunikace dotčené vý-
stavbou kanalizace budou celoplošně 
vyspraveny.

V Cakově byl upraven přístupový 
chodník na Křéb. Rekonstrukcí pro-
chází sál i přísálí kulturního domu 
v Cakově. Totéž pak probíhá i v Senici 
v rámci 2 etap rekonstrukce senické-
ho kulturního domu a kanceláří obec-
ního úřadu. Na sále a v přísálí máme 
parkety, stropy i elektroinstalaci. Ta se 

nyní rekonstruuje v budovách mateř-
ské školky.

V parku u mateřské školky bylo vy-
budováno workoutové hřiště a na dět-
ském hřišti byly instalovány nové prvky 
a posezení. V mateřské školce jsou pak 
zrekonstruovány obě terasy.

Nový asfaltový koberec byl položen 
v ulici Polní, upgradem prošel varovný 
systém obce.

V rámci tohoto výčtu jsem si nechal 
nakonec akci výstavby kousku krásné 
přírody – Biocentra Veklice. Po tolika 
letech se podařilo realizovat tuto stav-
bu. Ještě jednou musím poděkovat 
všem, kteří se na zajišťováním potřeb-
ných financí podíleli.

Ještě zkusím shrnou výše uvedené 
do řeči čísel. Celkově při těchto akcích 
bylo proinvestováno v našich obcích 
168.427.029 Kč a obec z nich zaplati-
la pouze 43.721.865 Kč. Vše ostatní se 
podařilo zajistit z dotačních prostřed-
ků či jiných rozpočtů.

Jak je vidět, bylo toho opravdu dost. 
Ani nevím, jestli jsem na nějakou akci 
nezapomněl. A k tomu všemu musím 
dodat, že nás všechny ještě brzdila 
koronavirová epidemie! Jsem rád, že 
členové rady i následně zastupitelstva 
během celého období pracovali zod-
povědně a vždy se snažili najít kom-
promisní řešení. To nám práci velice 
urychlovalo, a tak se všechny akce daly 
úspěšně zrealizovat.

Ing. Michal Tichý
starosta obce

JAK PRACOVALI VÁMI ZVOLENÍ ČLENOVÉ ZASTUPITELSTVA  
BĚHEM VOLEBNÍHO OBDOBÍ?

Je konec volebního období a před námi jsou 
komunální volby, kdy si budeme moci spo-
lečně zvolit nové složení zastupitelstva obce. 
V příspěvku zhodnotím práci současného 
zastupitelstva na základě statistických údajů. 
Ještě upřesním, že v průběhu volebního ob-
dobí ze zdravotních důvodů odstoupil dlou-
holetý zastupitel p. Miloslav Mikiska a na-
hradil jej p. Tomáš Drška. Z tohoto důvodu 
budou data u nich trochu zkreslená.

Ve volebním období 2018 – 2022 se naši 
zastupitelé sešli celkem na 19 jednáních 
zastupitelstva obce a projednali celkem 
212 bodů programu, což představuje prů-
měr 11,6 bodů na jedno zasedání. Celko-
vě na nich zastupitelé strávili bez mála 24 
hodin. Docházku zastupitelů na jednotlivá 
zasedání zastupitelstva obce lze hodnotit 
jako velmi dobrou. Tento výčet lze doplnit 
informací, že 10x proběhlo jednání zastupi-
telstva obce za účasti všech 15 zvolených 
zastupitelů.

Před každým jednáním zastupitelstva obce 
a před projednáváním závažných bodů svo-
lával starosta obce schůze rady obce rozší-
řené o členy zastupitelstva obce za účelem 
tvorby programu následujícího jednání za-
stupitelstva obce, vysvětlení jednotlivých 
bodů s doplněním podrobných informací 
a vytvoření doporučujícího stanoviska rady 
obce pro veřejné projednávání. Celkově ta-
kovýchto schůzí rady se uskutečnilo 30, ale 
pouze na 4 jsme byli v kompletním slože-
ní. Nicméně docházku členů zastupitelstva 
na tyto rozšířené schůze lze pořád hodnotit 
jako velice dobrou.

Co se týče práce samotné rady obce – ta 
se sešla během tohoto období na 134 schů-
zích a projednali 1285 bodů programu,  
což představuje v průměru 9,59 bodu 
na jednu schůzi. Všichni radní měli docház-
ku vyšší jak 85%, což lze hodnotit taktéž ve-
lice dobře.

Zastupitelé obce rovněž pracovali i jako 
členové výborů zastupitelstva či komisí rady 
obce. V tomto volebním období se na svých 
jednáních scházeli členové finančního výbo-
ru a členové kontrolního výboru. Důležitá 
doporučení činily i komise rady obce – soci-
ální a zdravotní, komise životního prostředí 
a komise kulturní, které se scházely podle 
potřeby. 

Osadní výbory obce v Odrlicích a v Cako-
vě rovněž spolupracovaly, jejich členové se 
scházeli taktéž nepravidelně podle potřeby. 

Ing. Michal Tichý
starosta obce

Rada obce
Zastupitelstvo obce
Rada obce rozšířená o členy ZO

nejen obci v plánování energetických 
opatření, ale i občanům, kteří v něm 
najdou podklady pro svá budoucí 
„energetická“ rozhodnutí. 

Jak jsem zmínil v úvodu, dnešní čís-
lo zpravodaje je poslední před ko-
munálními volbami, chtěl bych touto 

cestou poděkovat všem, co se na cho-
du obce podílí. Ať už se jedná o za-
stupitele, členy výborů či komisí, ale 
také představitele všech spolků, které 
v obci máme, a které se nezištně po-
dílí na našem kulturním či sportovním 
vyžití. Vy všichni víte, že vaše práce 

není jednoduchá, a přitom je tak dů-
ležitá pro naši obec. Vám všem patří 
můj upřímný dík.

Přeji vám slunečný a barevný podzim.

Ing. Michal Tichý 
starosta obce
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mit, že tři největší finanční investice 
sboru byly vloženy do majetku obce, 
nikoliv do majetku SDH. 

Sbor také dostává příspěvky na čin-
nost od obce Senice na Hané, stejně 
jako všechny ostatní spolky v obci. Dr-
tivou většinu těchto příspěvků taktéž 
primárně investujeme zpět do obecní-
ho majetku, jak uvádí následující pře-
hled.

Z výše uvedených dat je jasně patrné, 
jak sbor aktivně spolupracuje s obcí 
v oblasti financování jednotky SDH.

Jednotka SDH Senice na Hané
Málokdo vnímá rozdíl mezi Sborem 
dobrovolných hasičů a jednotkou sbo-
ru dobrovolných hasičů. Sbor dob-
rovolných hasičů je pobočný spolek, 
který funguje podle občanského záko-
níku, a financuje svoji činnost pouze 
z příjmů z kulturních a jiných akcí, dota-
cí a členských příspěvků. Oproti tomu 
jednotku sboru dobrovolných hasičů 
zřizuje obec na základě povinnosti sta-
novené zákonem o požární ochraně. 
Jednotka je organizační složkou obce 
a její činnost financuje v celém rozsa-
hu zřizující obec, včetně pořizování 
a obnovy techniky, věcných prostřed-
ků a osobních ochranných prostředků, 
v souladu s vyhláškou o organizaci jed-
notek požární ochrany. Jednotka SDH 
má vlastní kapitolu v rozpočtu obce, 
ze které je hrazen její provoz. Tyto pro-
středky nelze v žádném případě využít 
pro činnost SDH. Ba naopak, jak jsem 
již uvedl, sbor přispívá obci na techni-
ku, vybavení a vytváření vhodného zá-
zemí pro jednotku SDH.

Asi nejdůležitější událostí uplynulých 
pěti let bylo zařazení jednotky SDH Se-
nice na Hané 

od 1. 1. 2021 do kategorie JPO II, 
díky čemuž je obci poskytována dota-
ce na akceschopnost jednotky ve výši 
150 000,- Kč na rok od Ministerstva 
vnitra. Jednotka čítá k dnešnímu dni 
22 členů. Ve sledovaném období naše 
řady opustilo 5 hasičů. Nahradili je 
nově příchozí členové SDH, z nichž 
4 se do naší obce teprve nedávno 
přistěhovali. Velmi mě těší, že již 5 
našich členů pracuje u Hasičského 
záchranného sboru Olomouckého 
kraje na různých funcích, což má vel-
mi pozitivní dopad na úroveň znalos-
tí a dovedností celé jednotky. Jako 
jednotka kategorie JPO II musíme 
mít v pohotovosti 24 hodin denně 4 

členy pro případný výjezd k události. 
To by obzvláště přes dopolední ho-
diny v pracovní dny nebylo možné, 
kdyby na obci nebyli 4 naši členové 
zaměstnáni na částečný pracovní úva-
zek jako hasiči. Díky tomuto úvazku 
dostává obec dotaci od Ministerstva 
vnitra ve výši 60 000,- Kč ročně na ka-
ždého takto zaměstnaného hasiče. 
Všichni členové zajišťující pohotovos-
ti jsou odměňováni z již zmíněné do-
tace na akceschopnost jednotky, kte-
rá činí 150 000,- Kč ročně. Všechny 
náklady na výjezdy v rámci katastrů 
Senice na Hané, Cakov a Odrlice hra-
dí obec. Náklady na všechny ostatní 
výjezdy do okolních katastrů dostává 
obec zpětně proplaceny od Minister-
stva vnitra. Dále se snažíme získávat 
finance na nákup vybavení z různých 
dotačních titulů, jako např. od Olo-
mouckého kraje. Níže uvádíme do-
tace poskytnuté naší jednotce Mini-
sterstvem vnitra na úhradu nákladů 
za výjezdy mimo katastr obce a dota-
ce od Olomouckého kraje na nákup 
vybavení za posledních 5 let.

Co se týče zásahové činnost za ob-
dobí posledních pěti let - jednotka 
SDH Senice na Hané vyjížděla celkem 
k 486 událostem. 

U zásahů bylo najeto 11 733 kilomet-
rů. Cisterna vyjížděla k 359 událostem 
a dopravní automobil k 124 událostem. 
Celková délka všech zásahů činila 617 
hodin a členové jednotky při nich od-
pracovali 5 859 hodin. Při požárech 

jsme spotřebovali 211 960 litrů vody 
(53 cisteren). Setkali jsme se i s no-
vými typy činností jako např. zajiště-
ní zásobování policejních hlídek při 
karanténní uzavírce Litovle a Uničova 
z důvodu zamezení šíření onemocnění 
Covid-19 nebo při poskytování pomoci 
v Krajském asistenčním centru pomoci 
Ukrajině. Několik našich členů se zú-
častnilo odřadů, které byly Hasičským 
záchranným sborem Olomouckého 
kraje vyslány na pomoc při likvidaci ná-
sledků tornáda v Moravské Nové Vsi, 
nebo při hašení požáru v národním 
parku České Švýcarsko.

Za posledních 5 let se toho událo 
opravdu hodně. Jako jednotka sbo-
ru dobrovolných hasičů se snažíme 
co nejlépe plnit naše poslání, kterým 
je záchrana lidských životů a zdraví, 
zvířat, majetku a životního prostředí. 
Jako sbor dobrovolných hasičů se zase 
snažíme udržet kulturní život v obci 
a věnovat se mládeži, která nás jednou 
v našem počínání nahradí. Jsme spo-
lek, který se snaží zvyšovat bezpečnost 
a zlepšovat životní podmínky obyvatel 
naší krásné vesnice.

Závěrem bychom chtěli poděkovat 
všem členům jednotky a členům sbo-
ru dobrovolných hasičů za jejich obě-
tavou práci, zastupitelstvu obce Seni-
ce na Hané za podporu naší činnosti 
a všem občanům naší obce, kteří nám 
fandí, za jejich přízeň. Děkujeme.

Ing. Jiří Osyka – velitel jednotky SDH, 
David Gbelec – starosta SDH

130 LET SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ SENICE NA HANÉ
V sobotu 3. 9. 2022 proběhly v Seni-
ci na Hané oslavy 130. výročí založe-
ní Sboru dobrovolných hasičů (SDH) 
Senice na Hané. Celodenní program 
odstartoval v 9:00 hodin taktickým 
cvičením na budovu prvního stupně 
základní školy a pokračoval průvodem 
a slavnostní valnou hromadou. V od-
poledních hodinách proběhla ukáz-
ka požárního útoku mladých hasičů, 
ukázka výcviku psů, ukázka parní stří-
kačky z r. 1907 v podání SDH Kvítko-
vice, ukázka vyproštění zraněné osoby 
z havarovaného vozidla nebo ukázka 
hašení požáru dopravního prostředku. 
Celý program ukončil ohňostroj a ta-
neční zábava. 

A co se vlastně za poslední léta 
ve sboru událo? Nebylo toho málo. 
Náš sbor se každoročně výraznou mě-
rou podílí na organizaci kulturních akcí 
v obci pořádáním hasičského plesu, pá-
lení čarodějnic, stavění a kácení máje 
nebo adventního jarmarku spojeného 
s rozsvěcováním vánočního stromku. 
S ostatními spolky pod vedením kul-
turní komise spolupořádáme např. vá-
noční a velikonoční jarmark, masopust 
nebo letní kino.

To vše by nebylo možné bez silné 
členské základny. V současné době 
má sbor 118 členů, z toho 52 mužů, 
33 žen, 29 mladých hasičů a 4 doros-
tence. Další velmi důležitou činností je 
práce s mladými hasiči. Od roku 2006 
byli vedoucími mladých hasičů Rosti-
slav a Lenka Šullovi. Za jejich vedení 
se mladí hasiči ze Senice na Hané ne-

smazatelně zapsali do historie soutě-
ží v požárním sportu v rámci okresu 
Olomouc i mimo něj. Za jejich oběta-
vou práci jim patří velké poděkování 
a respekt. Od roku 2019 vedou naši 
mládež Veronika Poppová a Veronika 
Špačková.

Činnost SDH se však netočí pouze 
kolem pořádání kulturních akcí a po-
žárního sportu mladých hasičů. Sbor se 
výraznou měrou zapojuje do zlepšová-
ní pracovních podmínek, zázemí a vy-
bavení jednotky SDH Senice na Hané. 
Největší akcí byla velká rekonstrukce 
hasičské zbrojnice. Ta probíhala v le-
tech 2012 – 2014, kdy byla postavena 
nová garáž pro cisternu s novou školící 
místností a byla zrekonstruována stará 

část zbrojnice s věží na sušení hadic. 
Většina prací byla provedena členy sbo-
ru a celkem zde bylo odpracováno ne-
uvěřitelných 5 207 hodin. V současné 
době pracují členové SDH na rozšíření 
garáže pro dopravní automobil. Příjmy 
sboru plynou z pořádání výše uvede-
ných akcí, ze sběru kovového odpadu 
a z příspěvků pro spolky z obecního 
rozpočtu. Velmi aktivně se snažíme vy-
hledávat další zdroje financování pro 
naši činnost, zejména pak z různých 
dotačních titulů Olomouckého kraje 
nebo Evropské unie. Na všech inves-
tičních akcích se podílíme vlastními 
finančními prostředky. Níže uvádíme 
výčet nejdůležitějších investičních akcí 
v posledních letech. Je třeba si uvědo-

 Celkové náklady Dotace Náklady obce Finance SDH

2014 Rekonstrukce hasičské zbrojnice 2 515 000 Kč 490 000 Kč 1 590 000 Kč 435 000 Kč

2016 Cisternová automobilová stříkačka Scania 6 128 650 Kč 2 800 000 Kč 3 178 650 Kč 150 000 Kč

2019 Dopravní automobil Renault 1 175 000 Kč 783 000 Kč 0 Kč 392 000 Kč

2022 Vybavení školící místnosti jednotky SDH 199 695 Kč 159 756 Kč 0 Kč 39 939 Kč

Celkem: 10 018 345 Kč 4 232 756 Kč 4 768 650 Kč 1 016 939 Kč

Rok Příspěvek obce Investováno zpět  
do obecního majetku Účel

2017 38 000 Kč 0 Kč  - 

2018 42 000 Kč 42 000 Kč pořízení dopravního automobilu

2019 47 000 Kč 47 000 Kč vybavení dopravního automobilu

2020 54 000 Kč 30 000 Kč projektová dokumentace na rozšíření garáže

2021 60 000 Kč 60 000 Kč stavební materiál na rozšíření garáže

Celkem: 241 000 Kč 179 000 Kč  

Rok Dotace od Ministerstva vnitra Dotace od Olomouckého kraje

2017 69 723 Kč 100 000 Kč

2018 82 838 Kč 88 000 Kč

2019 100 000 Kč 186 000 Kč

2020 114 546 Kč 186 500 Kč

2021 188 688 Kč 68 600 Kč

Celkem: 555 795 Kč 629 100 Kč

POŽÁR 113

DOPRAVNÍ NEHODA 159

ZÁCHRANA OSOB 10

ÚNIK NEBEZPEČNÉ LÁTKY 10

TECHNICKÁ POMOC 174

PLANÝ POPLACH 20

CELKEM: 486
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ČINNOST SDH ODRLICE
Milí spoluobčané, rád bych vás sezná-
mil s činností hasičů v Odrlicích.

Za poslední rok, kromě obvyklé prá-
ce ve sboru jsme vyřizovali dotaci 
z Programu rozvoje venkova vyhlá-
šenou Regionem Haná pro Pořízení 
vybavení pro spolkovou a kulturní čin-
nost SDH Odrlice. K vyřízení dotace 
bylo potřeba zažádat na portálu Státní-
ho zemědělského intervenčního fondu 
SZIF. S touto akcí nám velice pomohla 
Mgr. Tereza Bernatíková a Mgr. Domi-
nika Doláková, která se svojí agentu-
rou ARS dotaci zpracovala. Celková 

hodnota za pořízené vybavení činí 
210.744 Kč. Také jsme v roce 2021 
zažádali o příspěvek na spolkovou čin-
nost z rozpočtu obce. Příspěvek byl 
použit na zhotovení projektu k výstav-
bě záchodů na letním areálu, celková 
cena byla 30.000 Kč. 

Mezi kulturní akce, které se nám po-
dařilo uspořádat, bylo hodové pose-
zení a dětský den. Na této akci jsme 
se podíleli s místními fotbalisty. Pro 
děti bylo nachystáno 8 stanovišť se 
zajímavými úkoly (lukostřelba, skákací 
hrad, tvorba náramků, hod na cíl atd.). 
Po absolvování těchto disciplín, čekalo 
na děti překvapení v podobě sladkos-
tí a drobných věcných odměn. Dětský 
den se velice vydařil. V červnu a srpnu 
jsme upořádali taneční zábavu. V srp-
nu nám poprvé hrála mladá lutínská ka-
pela Old School. Následující den jsme 
uspořádali první letní kino, přítomným 
se tato akce velice líbila a účast na této 
akci byla hojná. 

Také bych chtěl poděkovat všem čle-
nům za jejich práci, děvčatům za pomoc 
při vyřizování dotace a obecnímu zastu-
pitelstvu za podporu v naší činnosti.

Lukáš Kuba
Náměstek starosty SDH Odrlice

AKTIVÁČCI V NOVÉM
Dětská skupina Aktiváčci v Senici působí již šestým rokem. 
Po celou dobu jsme fungovali v jednom z bývalých oddělení 
mateřské školy. Z důvodu rozšíření počtu oddělení jsme kon-
cem června museli tento prostor opustit. Protože z řad rodi-
čů je o službu dětské skupiny opravdu velký zájem, rozhodli 
jsme se najít v naší obci nový vhodný prostor a v této práci 
pokračovat. Nebylo to ale vůbec jednoduché. Provoz dětské 
skupiny musí splňovat celou řadu stavebních a hygienických 
norem. Nakonec jsme vhodný prostor našli v části rodinného 
domu manželů Kopeckých na ulici Jos. Vodičky č. 26 a pustili 
jsme se do práce. Čekala nás kompletní rekonstrukce všech 
prostor od podlah, elektrických rozvodů, topení, vybudování 
nového sociálního zázemí. Času bylo málo. S bouráním jsme 
začali 3. dubna a kolaudace a schválení provozu KSH v Olo-
mouci proběhlo 18. července. Do práce se zapojila celá řada 
našich přátel a kamarádů. Chtěla bych touto cestou poděko-
vat všem za obrovskou pomoc a podporu při bourání, sta-
vění, stěhování, uklízení ale i zajištění dobrého občerstvení. 
Od poloviny července tak můžete naše malé Aktiváčky po-
tkávat na procházkách v Hliníkách nebo u biocentra Véklice. 
Děkujeme za milé přijetí od našich spoluobčanů, kteří našim 
dětem dávají možnost nakouknout za vrátka a podívat se tře-
ba na slepice nebo králíky. Věřím, že se všem dětem a tetám 
bude v nových prostorách líbit. 

Dominika Doláková, HAS Senice na Hané

PŘÍPRAVA NA ZIMU
Topná sezóna se blíží a s rostoucí cenou plynu 
se mnoho obyvatel naší republiky snaží nahradit 
tento fosilní zdroj paliva. K tomu poslouží zejmé-
na kotle na tuhá paliva, do kterých patří dřevo, 
uhlí nebo brikety. Není žádoucí spalovat plasty 
ani jiné odpady vyprodukované v domácnosti. 
Ty znečišťují nejen ovzduší, ve kterém žijeme, 
ale i spalinové cesty. S tímto souvisí čištění a re-
vize těchto cest. S ohledem na sezónní provoz 
je dobré čistit komín před a po topné sezóně. 

K tomu postačí komínová štětka a následné vy-
brání sazí. Je také žádoucí si alespoň jedenkrát 
za rok pozvat kominíka, jakožto oprávněnou 
osobu provádět revize. Ten by měl zkontrolovat 
provozuschopnost komína. Zda v něm nejsou 
trhliny nebo se zde nevyskytuje například za-
zděný střešní trám. Těmito kroky, jakožto provo-
zovatel, lze snížit riziko vzniku požáru.

Bc. Martin Kuba
Referent prevence SDH Odrlice
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MATEŘSKÁ ŠKOLA
Letošní prázdniny byly pro naši školku plné 
změn. První změnou byl odchod paní ředitel-
ky Jany Gruntové do důchodu. Jana Grunto-
vá učila v naší školce od roku 1984 a od roku 
2005 vedla školku jako ředitelka. Za její práci 
jí chci jménem celého našeho kolektivu touto 
cestou poděkovat. 

Další změna úzce souvisí s tou první. Mateř-
ská školka je od 1. září součástí základní školy. 
Vzhledem k tomu, že školka i škola již dříve 
navzájem spolupracovaly, věříme, že naše spo-
jení proběhne bez větších problémů.

Třetí změnou je rozšíření školky o čtvrtou tří-
du. Je to třída Myšek a budou zde mladší děti. 
Oddělení je vybaveno novým nábytkem. Přeje-
me dětem nejenom z Myšek, ale i z Medvídků, 
Ježečků a Zajíčků, aby byly ve školce spokoje-
né a našly si zde nové kamarády. 

A poslední není ani změna, ale přímo VÝ-
MĚNA s velkým V. Ve všech budovách školky 
proběhla výměna elektroinstalace. Nejprve 
byly všechny věci z MŠ odstěhovány a pak se 
přebudovávalo, opravovalo, malovalo, měnila 
se světla, prováděla se instalace nových stro-
pů.... A nakonec přišel nekonečný úklid a zno-
vu nastěhování všech věcí. Zde jsme pochopili 
rčení: “Lepší dvakrát vyhořet, než se jednou 
stěhovat”. Nakonec se podařilo neuvěřitelné 
a školka je už zase školka. A za to patří velký 
dík panu starostovi Ing. M. Tichému, panu D. 
Večeřovi, zaměstnancům obce a především 
celému kolektivu naší školky - učitelkám, tetám 
a kuchařkám.

Přeji nám všem - personálu, dětem i rodičům, 
aby nový školní rok 2022/23 byl pro nás klidný 
a spokojený.

Za mateřskou školu napsala 
Mgr. Irena Zelníčková

KRÁTKÉ INFORMACE Z TJ SENICE NA HANÉ
Na pár řádcích bych si dovolila shrnout činnost TJ a práci ne 
sportovců, kteří Senici reprezentují, ale těch, kteří se o to, aby 
vše běželo bez větších problémů, starají – jsou to trenéři, ve-
doucí družstev, časoměřiči, zapisovatelé, organizační pracov-
níci, a přátelé sportu, kteří nám na zápasech a sportovních 
a kulturních akcích pomáhají – všem za jejich dobrovolnou 
práci děkuji a omlouvám se jejich rodinám za to, že tráví vol-
ný čas jinak než na rodinném výletě nebo prací na zahradě. 
Práce trenérů a vedoucích družstev není jen to, že přijdou 
na trénink, a pak po něm zamknou tělocvičnu nebo hřiště 
a jdou domů. V době, kdy nemají tréninky, se vzdělávají, 
účastní se kurzů, seminářů a schůzí s ostatními trenéry a roz-
hodčími – moc si jejich práce vážím, stejně jako práce těch, 
kteří zajišťují na utkáních zápisy, organizaci a občerstvení.

Pro všechny spolky a zájmové organizace je důležité zís-
kávání financí pro svoji činnosti – jak si někteří mylně mys-
lí, nedostáváme na naši činnost „balík“ peněz od nějakého 
svazu - právě naopak, za to, že můžeme do soutěže vstou-
pit, musíme platit poplatky. Proto aktivně vyhledáváme, jaké 
máme dotační možnosti a zda bychom měli na dofinanco-
vání dotace z jiných nebo vlastních zdrojů. Čas nám zabe-
re zpracování dotace, řádné vyplnění formulářů a doložení 
všech požadovaných dokumentů – nevyužíváme nabídky 
externích zpracovatelů a dotace řešíme sami od zpracování 
až po vyúčtování.

Velký dík patří i všem sponzorům, kteří naši činnost podporu-
jí. V nemalé míře nám pomáhá finančně naši činnost zvládnout 
také pořádání sportovních a kulturních akcí - díky všem, kteří 
na naše akce zavítají. Vidět plný (nebo z větší části zaplněný) 
areál kulturního domu nebo hřiště, mě osobně opravdu těší. 

Lenka Tobiášová, předsedkyně spolku

TJ zápasy
Družstvo Datum Domácí Hosté
Muži 10. 09. 2022 17:00 Házená Velká Bystřice B TJ Senice na Hané
Mladší žactvo 17. 09. 2022 09:00 Tatran Litovel TJ Senice na Hané
Muži 18. 09. 2022 10:00 TJ Senice na Hané Sokol Dřevohostice/SK Žeravice
Mladší žactvo 25. 09. 2022 10:00 TJ Senice na Hané Házená Velká Bystřice B
Muži 25. 09. 2022 14:30 TJ Sokol Osek nad Bečvou TJ Senice na Hané
Mladší žactvo 01. 10. 2022 13:00 TJ Cement Hranice TJ Senice na Hané
Muži 02. 10. 2022 10:00 TJ Senice na Hané SK Droždín
Muži 08. 10. 2022 16:00 Házená Uničov TJ Senice na Hané
Mladší žactvo 09. 10. 2022 11:30 SK Žeravice TJ Senice na Hané
Mladší žactvo 23. 10. 2022 10:00 TJ Senice na Hané HBC Olomouc 1966
Miniházená - 
domácí turnaj 23. 10. 2022 14:00 TJ Senice na Hané TJ Sokol Horka nad Moravou, TJ Sokol Kostelec 

n./H., TJ Sokol II Prostějov, Házená Uničov
Muži 23. 10. 2022 14:30 TJ Lokomotiva Suchdol n.O. TJ Senice na Hané
Muži 30. 10. 2022 10:00 TJ Senice na Hané Házená Velká Bystřice B
Muži 05. 11. 2022 15:00 Sokol Dřevohostice/SK Žeravice TJ Senice na Hané
Mladší žactvo 13. 11. 2022 10:00 TJ Senice na Hané Házená Uničov
Muži 13. 11. 2022 11:30 TJ Senice na Hané TJ Sokol Osek nad Bečvou
Mladší žactvo 19. 11. 2022 18:00 SK HFP Prostějov  TJ Senice na Hané
Mladší žactvo 26. 11. 2022 10:00 TJ Senice na Hané Sokol Horka n. M.
Mladší žactvo 03. 12. 2022 14:30 TJ Sokol Osek nad Bečvou TJ Senice na Hané
Mladší žactvo 11. 12. 2022 10:00 TJ Senice na Hané TJ Sokol Centrum Haná

Dalších 6 turnajů miniházené, kterých se malí házenkáři TJ Senice na Hané zúčastní, pořádá: Házená Velká Bystřice „A“, TJ Sokol 
Horka nad Moravou, TJ Sokol Osek nad Bečvou, TJ Sokol II Prostějov, Tatran Litovel „A“ a TJ Cement Hranice.
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ÚSPĚCHY NAŠÍ ZO ČSCH A NAŠICH MLADÝCH CHOVATELŮ
Ve dnech 13.-14.srpna 2022 se uskuteč-
nila Místní výstava drobného zvířectva 
v Nové Hradečné, kde nás mimo stálé 
vystavovatele ZO Senice reprezentovali 
naši mladí chovatelé. Jmenovitě naši ZO 
reprezentovali v kategorii králíků tito mla-
dí chovatelé: Mikuláš Bořil, Adam Bořil 
a Lucie Zajíčková. V kategorii drůbeže to 
byli Štěpán Bořil a Karel Zajíček. Všichni 
zmínění si vedli velice dobře a zaslouže-
ně obdrželi řadu čestných cen.

Další víkend jsme se účastnili Krajské 
výstavy drobného zvířectva v Kožuša-
nech, kde proběhla soutěž o nejlepší 
organizaci ČSCH v okresu Olomouc. 
Této soutěže se každoročně zúčastňu-
jeme. V letošním roce výstavu svými 

zvířaty obeslali přátelé Josef Pospíšil, 
Danuše Pospíšilová, hostující člen Lu-
káš Ponížil a Jan Kobza. Do soutěže se 
nám podařilo sestavit pouze jedno sou-
těžní družstvo králíků a drůbeže (to je 
složeno ze dvou čtyřčlenných kolekcí 
králíků a dvou jednotlivců ve třech dru-
zích a devíti kusech drůbeže ve třech 
druzích). Hodně nám zde chyběl zesnu-
lý jednatel a špičkový chovatel drůbeže 
pan Mgr. Karel Nietsch, díky kterému 
jsme v minulých letech získávali tolik 
potřebné body k vítězství.

Přes obavy po prvních výsledcích 
v hodnocení králíků jsme letos dopadli 
nad naše očekávání. 

V králících jsme skončili na pěkném 
čtvrtém místě a v drůbeži jsme 
obsadili první místo. Velkou zá-
sluhou se na tomto výsledku 
podílel Lukáš Ponížil s nejlépe 
ohodnocenou voliérou Velsu-
mek.

V soutěži o nejlepší ZO okre-
su Olomouc se nám podařilo 
po dvou letech opět vyhrát a to 
o celých 5,5 bodu před druhou 
ZO Kožušany.

V neděli při slavnostním vyhla-
šování výsledků převzala vítězný 
pohár pro nejlepší ZO okresu 

Olomouc předsedkyně naší ZO Danu-
še Havelková z rukou paní Mgr. Zuza-
ny Majerové Zahradníkové a primátora 
města Olomouce pana Mgr. Miroslava 
Žbánka, MPA.

Čestné ceny a poháry za nejlepší zví-
řata si převzali všichni naši zúčastnění 
členové.

Všem zúčastněným členům naší ZO 
děkuji a zároveň chci poděkovat na-
šim mladým chovatelům za vzornou 
reprezentaci a přeji mnoho dalších 
úspěchů.

Danuše Havelková, předsedkyně 
ZO ČSCH Senice na Hané

FK ODRLICE
Jménem sportovního klubu FK Odrli-
ce si Vás, spoluobčany, příznivce a fa-
noušky dovoluji přivítat u dalšího vydá-
ní Senického zpravodaje. 

Podzimní část fotbalové soutěže 3. 
třídy okresu Olomouc již je v plném 
proudu. Jsem rád, že jsme do nové 
sezony naskočili vítězně, ale z čeho 
mám ještě větší radost, je fakt, že 
můžeme opět hrát utkání na domácí 
půdě. Pro ty z vás, co neví, tak před 
necelými dvěma roky započala stavba 
nové budovy pro občerstvení s ven-

kovním posezením a skladem, a to 
díky obecnímu zastupitelstvu, které 
schválilo nezbytné finanční prostřed-
ky. Na samotné stavbě se z větší části 
podíleli místní i hráči. 

Důvodem, proč se neodehrálo ani 
jedno soutěžní utkání na hřišti v Odr-
licích minulou sezónu, je ten, že mi-
nulý rok před startem sezony uletěla 
střecha při vichřici a napršelo do zdi-
va. Pro rekapitulaci celou podzimní 
část jsme odehráli na hřištích soupeřů 
a tu jarní na půdě SK Náměšť na Hané. 

FK Odrlice se umístily na poklidném 
9. místě. Nyní jsou již šatny opraveny 
a stavby na nové budově stále pokra-
čují. Doufáme, že od příštího roku vás 
budeme moci přivítat v nově uprave-
ném areálu. Poděkování samozřejmě 
patří zastupitelstvu v čele se stávajícím 
panem starostou s paní místostarost-
kou, bez nichž by tento projekt nemo-
hl být uskutečněn.

Těšíme se na Vás na zápasech odrlic-
kých fotbalistů!

Michal Havlíček

Rozpis podzim 2022
Domácí Hosté Datum Den Čas

SK Město Libavá FK Odrlice 06.08.2022 sobota 15:00:00

FK Odrlice SK Těšetice 13.08.2022 sobota 10:15:00

FK Odrlice FC Hraničné Petrovice 28.08.2022 neděle 14:30:00

Sokol Mladeč FK Odrlice 04.09.2022 neděle 14:30:00

FK Odrlice TJ Štěpánov 11.09.2022 neděle 14:30:00

FK Nemilany FK Odrlice 17.09.2022 sobota 15:30:00

FK Odrlice Sokol Velký Újezd 25.09.2022 neděle 14:30:00

Sokol Drahanovice FK Odrlice 28.09.2022 středa 15:30:00

Sokol Dlouhá Loučka FK Odrlice 01.10.2022 sobota 15:00:00

FK Odrlice Sokol Příkazy B 09.10.2022 neděle 14:30:00

Sokol Babice FK Odrlice 15.10.2022 sobota 14:30:00

FK Odrlice FK Slavonín B 23.10.2022 neděle 14:30:00

Sokol Jívová FK Odrlice 30.10.2022 neděle 14:30:00

FK Odrlice SK Slatinice B 06.11.2022 neděle 14:00:00

FK Odrlice SK Město Libavá 13.11.2022 neděle 14:00:00

SFK Nedvězí FK Odrlice 19.11.2022 sobota 13:30:00
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PODĚKOVÁNÍ 
Chtěla bych touto cestou poděkovat 
všem členům osadního výboru v Ca-
kově p. Ladislavu Poledníkovi, Rů-
žence Hájkové, Marcelce Vičarové, 
Monice Havlíčkové, Tomášovi Drš-
kovi a dále členům osadního výboru 
v Odrlicích p. Janu Přidalovi, Lojzovi 
Koupilovi, Lukáši Kubovi, Leonce Mlá-
dekové, Zuzce Svačinkové a zesnulé-
mu p. Chromému za jejich práci, po-
moc a za milé a vřelé přijetí na každé 
schůzi osadního výboru. Když jsem 
nastoupila před čtyřmi lety do funkce 
místostarostky věděla jsem, že obča-
né místních části nemají žádného zá-
stupce mezi zastupiteli a po dohodě 
s panem starostou Ing. Michalem Ti-
chým jsem navrtila členy osadních vý-
borů, že budu pravidelně s nimi setká-
vat na jejich schůzí a že se budu snažit 
prosadit jejich přání a potřeby. Schá-
zeli jsme se pravidelně téměř každé 
dva měsíce, plánovali jsme společně 
o jaké akce ještě pozvednout kultur-
ní a sportovní život v těchto místních 
částech, vyslechnout přání a hledat 
ty největší bolístky občanů těchto 
část a přidělovat jim priority. Ne vždy 

jsme měli na všechno sejný názor, ale 
vždycky jsme hledali společnou řeč 
i a společnou cestu. Vznikly některé 
nové akce: Ukliďme si Česko, Cakov 
i Odrlice, letní kina, obnovily dětský 
den na hodech v Odrlicích, maškar-
ní bál a podzimní přátelské posezení 
v Cakově. Podařilo se nám zabojovat, 
aby se udělali kroky k výstavbě WC 
na spodním areálu, oprava sálu s vy-
bavením v Cakově, aby se zde daly 
pořádat oslavy, výměna oken na sále 
i v knihovně v Cakově, oprava střech 
na zbrojnicích v Cakově i v Odrlicích, 
pomoc při realizaci nového zázemí 
„kiosek“ v Odrlicích. Plánování rekon-
strukce WC a multifunkčního hřiště, 
větší podprora spolkům. Ne vše se 
nám ale podařilo a ne všem jsme vy-
hověli, ale to už tak bývá. Ale je krás-
né slyšet na konci volebního období, 
že mají ještě hodně plánů a už pře-
mýšlí, jak prožijeme společně podzim-
ní radovánky a jarmark.

Ale nic z toho by nebylo, kdyby nám 
místní spolky SDH Cakov i Odrlice, FK 
Odrlice nepomohly. Protože v těchto 
místních částech bez těchto spolků, 

spíš nadšenců, by se nic nedělo a bylo 
by smutno a mrtvo. Velký dík samo-
zřejmě platí našemu starostovi, který 
sháněl peníze, kde se daly, a vždy se 
snažil nám vyjít vstříc.

Vendula Koupilová 


